

国家社会科学基金资助期刊 ■

ISSN 1671-6981
CN 31-1582/B

心理科学

二〇二一年七月第四十四卷第四期

中国心理学会主办

心理科学

JOURNAL OF PSYCHOLOGICAL SCIENCE

2021

第44卷 第4期
Volume 44 No.4



中国心理学会 主办

An Official Journal of the Chinese Psychological Society

ISSN 1671-6981



目次

基础、实验与工效

- 情绪诱发视盲任务中的情绪注意控制机制：来自脑电ERP和时频分析的证据·····贾磊 郑峥 王沛等(770)
- 汉语新词词汇化的眼动研究·····赵加伟 臧传丽(779)
- 注视反映及影响决策偏好的眼动研究·····亓立东 李雨桐 隋雪(786)
- 数字-空间联结的内在机制：基于工作记忆的视角·····戴隆农 潘运(793)
- 信息时代的“数字占有”——数字囤积及其相关研究·····吴旭瑶 李静(800)

发展与教育

- 中学聋生阅读中的副中央凹注意增强特点：来自阅读知觉广度的证据·····闫国利 王影超 刘璐等(807)
- 乘法估算中的策略转换成本·····刘电芝 余姣姣 田良臣等(815)
- 新时代青少年羞怯对同伴侵害的影响：依存型和独立型自我建构的作用·····李松 陈旭 冉光明等(822)
- 青少年网络小说阅读对自我概念清晰性的影响：角色认同和沉浸感的中介作用·····张冬静 吴漾 周宗奎等(829)
- 现实受欺负与青少年网络欺负行为：愤怒反刍的中介作用及道德推脱的调节作用·····高玲 花苏晴 杨继平等(836)
- 听障学生汉语唇读面部加工方式的差异：来自眼动的证据·····雷江华 肖冉 张奋等(844)
- 学习条件和样例相似性对类别学习元认知监控的影响·····冼美君 邢强(850)
- 儿童社交淡漠与学业成绩的发展轨迹：基于潜变量增长模型·····万旋傲 张雯 周同等(858)
- 青少年智能手机问题性使用与焦虑的交叉滞后分析·····于晓琪 李哲能 方圆等(866)

社会、人格与管理

- 参与型领导对员工幸福感的双重影响：感知同事支持的调节作用·····彭坚 邹艳春 康勇军等(873)
- 互动情境下个体对他人面部表情的加工受到他人社会地位的影响·····张恩涛 陶瑞文 孙丽媛等(881)
- 付出回报失衡与高校青年教师的焦虑：心理契约破裂的中介作用和过度承诺的调节作用·····谢倩 张春雨 陈谢平(889)
- 建言类型对管理者建言采纳的影响：上下级关系的间接调节作用·····李方君 魏珍珍 郑粉芳(896)
- 一拍即合：选择闭合影响最优化型决策风格者选择超载的中介机制·····刘楠 李爱梅 叶子铭等(904)
- 拒富护穷：提议方贫富身份对公平关注的影响·····陈宇杰 王逸博 王沛(912)
- 受害者视角下职场不文明行为对组织公民行为影响的双路径机制·····王晓辰 夏冰楠 李清等(918)
- 汽车前脸特征对年轻消费者喜好的影响·····李晶 詹翠华 吴艳利(926)

吸烟者感知吸烟社会规范与社交性吸烟行为的关系：身份认同和关系观的作用·····	陈海德 赵博强 疏 雯等 (933)
君子不夺人所好？择偶动机启动下的男性择偶复制·····	陈云云 王雨莹 郭 森等 (940)
道德文本阅读中预期推理的许可效应的眼动研究·····	孙俊才 丁珂如 刘 萍 (947)
金钱概念激活与金钱功能偏好对自我损耗后利他的影响·····	易思旭 郝 芳 刘长江 (954)
社会评价影响错误后调整效应·····	王丽君 李永鑫 赵国祥 (960)
建议距离和线索丰富性对建议采纳的影响·····	段锦云 方俊燕 任小云 (968)
高社会阶层者的财富分享行为及其促进·····	王 阳 丁 毅 郭永玉 (975)

“回顾百年发展成就，献礼党的百年华诞”专题

中国心理学会史百年新论 ·····	阎书昌 杨静静 (982)
-------------------	---------------

统计、测量与方法

纵向数据的中介效应分析·····	方 杰 温忠麟 邱皓政 (989)
------------------	-------------------

临床与咨询

团体成员共情的影响因素及作用模型——基于扎根理论·····	邵 瑾 樊富珉 (997)
高校心理咨询师多重关系情境与决策类型的研究·····	谢 悦 贾晓明 (1004)
孤独症谱系障碍者基于运动线索的生命知觉·····	刘 佳 胡金生 江宏君等 (1012)

理论与史

中庸的文化心理特征及其实践理路·····	高志强 (1018)
----------------------	------------

英文目录 ·····	(1024)
------------	--------

执行编辑：丁雪辰

英文编辑：林立甲

协办单位：华南师范大学心理学院 香港中文大学教育心理系

自2010年4月1日起，本刊实行网络投稿（网址：<http://www.psyci.org>），不再接受打印稿和邮箱投稿。投稿指南见本刊网站，欢迎大家投稿。

本刊不以任何形式收取版面费，举报电话 010-55604027。

Contents

General Psychology, Experimental Psychology, & Ergonomics

- Emotional Attention Control in the Emotion Induced Blindness: Evidence from an EEG Study using ERPs and Time-Frequency Analysis..... Jia Lei, Zheng Zheng, Wang Pei et al. (770)
- Lexicalization of Chinese New Words: Evidence from Eye Movements Zhao Jiawei, Zang Chuanli (779)
- Gaze Reflects and Influences Decision Preference: Evidence from Eye Movements Qi Lidong, Li Yutong, Sui Xue (786)
- The Intrinsic Mechanism of Spatial-Numerical Associations: Base on The Perspective of The Working Memory Account..... Dai Longnong, Pan Yun (793)
- The Digital Possession in the Information Era—— Digital Hoarding and the Relevant Studies..... Wu Xuyao, Li Jing (800)

Developmental & Educational Psychology

- The Enhanced Parafoveal Attention in Deaf Middle School Students: Evidence from Perceptual Span in Chinese Reading..... Yan Guoli, Wang Yingchao, Liu lu et al. (807)
- Strategy Switch Costs in Multiplication Estimation Liu Dianzhi, Yu Jiaojiao, Tian Liangchen et al. (815)
- Moderating Effects of Self-Construals on the Associations between Shyness and Internalizing Problems among Chinese Early Adolescents..... Li Song, Chen Xu, Ran Guangming et al. (822)
- The Impact of Adolescent's Internet Fiction Reading on Self-Concept Clarity: The Role of Character Identity and Flow Experience Zhang Dongjing, Wu Yang, Zhou Zongkui et al. (829)
- Traditional Bullying Victimization and Cyberbullying Perpetration: The Roles of Anger Rumination and Moral Disengagement Gao Ling, Hua Suqing, Yang Jiping et al. (836)
- Differences in Facial Processing Patterns on Speechreading of Hearing-Impaired Students: Evidence from Eye Movements..... Lei Jianghua, Xiao Ran, Zhang Fen et al. (844)
- Effects of Learning Condition and Exemplar Similarity on Metacognitive Monitoring of Category Learning Xian Meijun, Xing Qiang (850)
- Developmental Trajectories of Unsociability and Academic Achievement in Children: Based on Parallel Latent Growth Modeling..... Wan Xuanao, Zhang Wen, Zhou Tong et al. (858)
- The Relationship Between Anxiety Symptoms and Problematic Smartphone Use among Teenagers: A Cross-Lagged Regression Analysis..... Yu Xiaoqi, Li Zheneng, Fang Yuan et al. (866)

Social, Personality, & Organizational Psychology

- The Paradoxical Effect of Participative Leadership on Employee Job Well-Being: Perceived Co-Worker Support as a Boundary Condition..... Peng Jian, Zou Yanchun, Kang Yongjun et al. (873)
- The Processing of Others' Facial Expressions Depends on Their Social Status in Interactive Situations Zhang Entao, Tao Ruiwen, Sun Liyuan et al. (881)
- Effort Reward Imbalance and Young College Teacher's Anxiety: Psychological Contract Breach as a Mediator and Over-Commitment as a Moderator..... Xie Qian, Zhang Chunyu, Chen Xieping (889)
- The Influence of Voice Type on Endorsement: The Moderating Effect of Superior-Subordinate Guanxi..... Li Fangjun, Wei Zhenzhen, Zheng Fenfang (896)
- Are Maximizers More Prone to Suffer from Choice Overload? The Mediating Role of Choice Closure..... Liu Nan, Li Aimei, Ye Ziming et al. (904)
- Effect and Possible Source of Proposer's Poor-Rich Identity on Responder's Fairness Consideration..... Chen Yujie, Wang Yibo, Wang Pei (912)

- The Impact of Workplace Experienced Incivility on Employee' s OCB from the Framework of Cognitive and Emotional Mechanism.....Wang Xiaochen, Xia Bingnan, Li Qing et al. (918)
- The Effect of Front Facial Features on the Young Consumers' Preferences in Cars...Li Jing, Zhan Cuihua, Wu Yanli (926)
- The Relationship between Perceived Smoking Social Norms and Social Smoking Behavior among Chinese Smokers:
The Mediating Role of Identity and Moderating Role of Cultural Value of Guanxi.....
..... Chen Haide, Zhao Boqiang, Shu Wen et al. (933)
- Love the Love of Other Men: Male' s Mate-Choice Copying under the Activation of Mating Motives.....
..... Chen Yunyun, Wang Yuying, Guo Sen et al. (940)
- Eye Movement Evidence for the Licensing Effect of Predictive Inference in Moral Text Reading.....
.....Sun Juncal, Ding Keru, Liu Ping (947)
- The Impact of Activation of Money Concept and Preference for Monetary Function on Altruism Following Ego Depletion
.....Yi Sixu, Hao Fang, Liu Changjiang (954)
- Social Evaluation Modulates Post-Error Adjustment Effect..... Wang Lijun, Li Yongxin, Zhao Guoxiang (960)
- The Effect of Distance and External Cues on Advice Taking..... Duan Jinyun, Fang Junyan, Ren Xiaoyun (968)
- Wealth Sharing Behavior among High Social Class People and its Interventions.....
..... Wang Yang, Ding Yi, Guo Yongyu (975)

Special Topic of "Reviewing the Centennial Development Achievements and Presenting the Centennial Birthday of the Communist Party of China"

- New Interpretation on Centenary History of Chinese Psychological Society.....Yan Shuchang, Yang Jingjing (982)

Psychological Statistics , Psychometrics, & Methods

- Mediation Analysis of Longitudinal Data.....Fang Jie, Wen Zhonglin, Chiou Hawjeng (989)

Clinical Psychology & Consulting

- A Model for the Influencing Factors and Impacts of Group Members' Empathy: A Grounded Theory Analysis.....
..... Shao Jin, Fan Fumin(997)
- Study on Ethical Situations and Decisions Molds about Multiple Relationship of Counseling in University.....
.....Xie Yue, Jia Xiaoming (1004)
- Animacy Perception Based on Motion Cues in Autism Spectrum Disorders.....
..... Liu Jia, Hu Jinsheng, Jiang Hongjun et al. (1012)

Theories & History of Psychology

- The Cultural Psychological Characteristics of the Golden Mean and Its Theoretical Path of Practice ... Gao Zhiqiang(1018)